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Dr. Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnökéne k

Helyben

	

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk ' (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012.. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . §-ára írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni Varga
Mihály nemzetgazdasági miniszterhez

„Miért sújtják az önkormányzatokat kétszeresen a tranzakciós illetékkel? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A fenti témában korábban K/9961 számon szóbeli választ igénylő kérdést tettem fel . Arra szerettem
volna rávilágítani, hogy a tranzakciós illeték bevezetésével és az önkormányzati fenntartás ú
intézmények alszámláinak megszüntetésével, önálló bankszámlák nyitásával kétszeresen viselik a
tranzakciós illetéket.

Az Országgyűlésben adott válaszban elhangzott, hogy „a pénzügyi tranzakciós illetékfizetés i
kötelezettség a pénzforgalmi szolgáltatót terheli. Ebből következően az önkormányzatok esetében
illetékfizetési kötelezettség fel sem merülhet, hiszen azt az átutalásokra tekintettel a számlavezető
hitelintézetnek kell teljesíteni. A pénzügyi tranzakciós illetékfizetési kötelezettség így nemhogy
kétszeres, de egyszeres terhet sem jelenthet az önkormányzatok számára, és olyan intézkedésr e
pedig nincs szükség, amely az önkormányzatokat e nem létező többletteher alól mentesítené. "

Ezzel szemben a valóság az, hogy a pénzügyi szolgáltató az általa fizetett tranzakciós illetéket
továbbhántja a szolgáltatást igénybevevők felé. Számos elemzés kimutatta ezt és a pénzügyi
szolgáltatók is több ízben nyilvánosan elismerték , a továbbhárítás tényét. Ez alól nem jelentenek
kivételt az önkormányzatok és intézményeik, gazdasági társaságaik sem . A banki számlakivonat
alapján a XIII . Kerületi önkormányzat és gazdasági társasága, valamint intézményfenntartój a
esetében ez a többletköltség 4-5 millió Ft negyedévente, 	 éves szinten megközelíti a 20 millió
Ft-ot . Ez jóval kevesebb lenne, ha a korábbi szabályoknak 'megfelelően az intézményeknek az
önkormányzat bankszámlájához kapcsolódóan alszámlájuk . lenne, mert az alszámlára történő
átvezetés után nem kellene tranzakciós illetéket fizetni .

	

.

Fentiekre tekintettel kérdezem miniszter urat :
1. Mindezek után is fenntartja a minisztérium azt az álláspontját, hogy a tranzakciós illeté k

bevezetése nem jelent többletterhet az önkormányzati rendszer számára ?
2. Tervezi-e a minisztérium, hogy kompenzálja az önkormányzatok tranzakciós illeté k

bevezetésével és az alszémlák megszüntetésével okozott többletkiadásait?
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Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013. április „ "
Tisztelettel:
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